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15.

V sobotu 14. února dobrovolníci 
lesní MŠ a ZŠ Devětsil ve spolupráci 
s Obnoveným ochotnickým spolkem 
Tyl pořádali trh a masopustní prů-
vod. Jménem organizátorů se sluší 
poděkovat všem, kdo k obnově ma-
sopustní tradice přispěli.

Navzdory lezavému počasí a chřip-
kové epidemii jsme v Kamenici díky reji 
masopustních maškar jaru o krok blíž. 
Hurá, kobylka byla i letos po porážce 
vzkříšena! Síla života znovu překonala 
smrt, stejně jako první jarní rostlina pro-
ráží promrzlou zdánlivě mrtvou zem. 

Kdo všechno letos k oslavě ma-
sopustu přispěl? Děkujeme hlavně maš-
karám a všem, kdo na masopust zavítali. 
Zvláštní poděkování patří těm, kdo pro 
nás připravili bohatou výslužku: restau-
raci a cukrárně Pancake Factory a oby-
vatelům ulice Jednosměrná, kterou prů-
vod procházel. Děkujeme i těm, kdo se 
rozhodli akci podpořit prodejem svého 
zboží na masopustním trhu: panu Zvo-
níčkovi za gurmánský guláš, pohostin-
ství San Siro a U partyzána, paní Spíva-
lové za prodej Kulíškových zavařenin, 
paní Bělinové za prodej mnichovických 
perníčků, paní Eismanové za prodej le-
vandulových panenek a paní Brabcové 
za prodej koření. Říčanskému pekařství 
Frydrych děkujeme za darované ma-
sopustní koblížky, stejně tak za koblíž-
ky od pana starosty Čermáka. A co by 
byl masopust bez muziky? Děkujeme 
zejména kapelníkovi panu Bártovi 
a panu Novotnému. A s díky nesmíme 
zapomenout i na obec Kamenici, která 
akci podpořila finančně.

Fotky z akce najdete na FB lesní 
mateřinky Devětsil nebo na FB obce: 
www.facebook.com/lms.devetsil nebo 
www.facebook.com/Kamenice.

Půst sytý na duchovní prožitky a ve-
selé Velikonoce

za organizátory přeje,
Mgr. Veronika Zimmelová

PORAŽENÁ  
KOBYLKA 

BYLA 
VZKŘÍŠENA!

Nová otevírací doba Kulturního centra
V rámci zpřístupnění kulturního centra širšímu spektru zájemců o kulturní 
pořady, jsme se rozhodli pro prodloužení provozní doby, a to vždy v úterý 
do 19 hodin. Věříme, že toto opatření uvítáte.
Nová provozní doba Kulturního centra:
po   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
út  11:00 – 19:00
st-čt   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
V případě že by Vám úterý nevyhovovalo, můžete ještě využít delší čtvrteční 
otvírací doby v knihovně, která má otevřeno do 18 hodin a kde v této době 
můžete rovněž zakoupit vstupenky na pořady Kulturního centra.
Provozní doba knihovny:
po    8 – 12    13 – 16
út 12 – 16
čt   8 – 12     13 – 18 kckamenice.cz
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ÚVODNÍK
Blíží se doba rozhodování nového zastupitelstva o rozpočtu a investicích. O tom, co nového v obci vznikne, co se opraví či 

zkrášlí.  Vhodný čas pro krátké zamyšlení, kde jsme byli a kam směřujeme.    
Naše rodina se přistěhovala  do Kamenice před patnácti lety, dovolím si alespoň malou rekapitulaci toho, co se za toto období 

v naší obci změnilo. Stěhovali jsme se do domku s vlastní studnou a septikem; brzy v obci proběhla plynofikace; náš syn v roce 
2001 nastupoval do první třídy do nové školy a ve škole se začala rozvíjet činnost Komunitního centra; prostřední syn ještě zažil 
objekty staré mateřské školky, ten nejmladší v roce 2004 nastupoval již do školky nové;  vznikla nová dětská hřiště; pak přišlo 
dlouhé období budování vodovodu a kanalizace v obci, přestavba ČOV v Kamenici a výstavba nové na Kuklíku, budování vo-
dovodního přivaděče z Brtnice, byly vybudovány dva vodojemy, desítky kilometrů vodovodních a kanalizačních řadů a stovky 
přípojek k domům. Je opravena část komunikací, začínají se budovat chodníky. Kamenice se postupně mění v město. Za patnáct 
let toho není málo.

A co dál? Požadavky od osadních výborů i občanů nejvíce směřují k řešení bezpečnosti na komunikacích, ochranu chodců, 
budování chodníků, zpomalovacích opatření. V rozpočtu jsou vyčleněny prostředky pro rok 2015 na chodník v Jednosměrné uli-
ci, v Ringhofferově od školy směr Těptín a na pokračování chodníku ve Všedobrovicích. Budou připravovány projekty chodníků 
do Těptína, na Ládví a v Olešovicích, také projekty ke snížení rychlosti vozidel v obci. 

V rozpočtu je připraveno přes 30 investičních projektů v celkové částce 52 milionů, na deset z nich budou čerpány dotace 
ve výši 29 milionů. Investice půjdou dále například do opravy kanalizace centru Kamenice, zateplení obecních budov, ve dvou 
ulicích bude dobudována kanalizace a vodovod, budou pokračovat opravy propustků na potocích v rámci projektu povodňových 
škod, jsou připraveny prostředky na doplnění a postupnou obnovu veřejného osvětlení. Také bude pokračovat příprava projektu 
dostavby základní školy. 

Doufám, že zvolené investiční projekty nám umožní, aby se v naší obci žilo zase o trochu lépe  Petr Valášek 

Možnost podání daňového 
přiznání  

k dani z příjmů fyzických 
osob za rok 2014  

na Obecním úřadu Kamenice
Územní pracoviště v Říčanech Finančního úřadu pro 
Středočeský kraj informuje všechny daňové poplatníky, kteří 
budou za rok 2014 podávat daňové přiznání k dani z pří-
jmů fyzických osob, že v rámci služeb poskytovaných ve-
řejnosti budou pracovnice Územního pracoviště v Říčanech 
přítomny na Obecním úřadu v Kamenici.

Daňoví poplatníci tak mohou přímo v Kamenici platně podat 
daňová přiznání nebo získat pomoc při vyplňování daňového 
přiznání do příslušných formulářů. 

Termín:  úterý 17. 03. 2015 v době od 16:00 hodin 
do 19:00 hodin  

Místo:    Zasedací místnost OÚ Kamenice 

Výběrové řízení –  
šéfredaktor měsíčníku  
Zpravodaje z Kamenice

Rada obce Kamenice, Ringhofferovo nám. 434,  
251 68 Kamenice, vyhlašuje výběrové řízení na obsazení místa 

šéfredaktora Zpravodaje z Kamenice.
Zahájení výkonu práce: od 1. 06. 2015
Uzávěrka přihlášek:  31. 03. 2015 do 12:00 hodin 
Bližší informace naleznete na webových stránkách www.

obeckamenice.cz

ZŠ Kamenice  
hledá zaměstnance  

na tyto pracovní pozice:
1.  učitel/učitelka s kvalifikací pro 1. stupeň – 

nástup možný ihned, nejpozději v září 2015

2.  učitel/učitelka s kvalifikací pro 2. stupeň – 
chemie, německý jazyk 

3.  vychovatel/vychovatelka ve školní družině 
– nástup od září 2015

4.  správce ICT – nástup možný ihned

5.   uklízečka na zástup – hledáme zaměst-
nance na úklid v době nemocí…, nejedná se 
o trvalé pracovní místo 

 Životopisy posílejte na  
reditelka@kameniceskola.cz
 Informace na tel. 731 449 238 –  
Pavlína Tolarová

Pavlína Tolarová, ředitelka ZŠ



OPRAVA KANALIZACE V SÍDLIŠTI I. A SÍDLIŠTI II.
Jak jsme již dříve avizovali, v letošním roce proběhne, ihned 

po schválení rozpočtu, oprava kanalizace poškozené povodněmi, 
a to v Sídlišti I a Sídlišti II. Stavba bude probíhat po etapách, tak jak 
ukazuje plánek. První úsek bude zahájen v druhé polovině března 
v Sídlišti I. nad školou. Stavba bude dokončena v září 2015 opravou 
asfaltových povrchů komunikací dotčených stavbou a vyčištěním 
spodních úseků kanalizace až k ČOV. V jednu chvíli by měl být 
rozkopán vždy jen úsek dlouhý přibližně 50 metrů. Dojde k výmě-
ně starých trubek a šachet za nové. Trasa jednotlivých větví bude 
zachována. Stavba se nedotkne jiných pozemků než těch, které jsou 
již dnešní kanalizací zatíženy.

Stavba bude organizována tak, aby co nejméně omezovala oby-
vatele, ale i přesto žádám o shovívavost, neboť k určitému nepo-
hodlí v podobě záborů, stavebního ruchu a omezení dopravy nutně 
dojde. Obyvatelé však nebudou omezení z pohledu využívání vo-
dovodu a kanalizace – funkce kanalizace bude zachována i během 
výstavby.

O podrobnostech jednotlivých kroků budeme dále průběžně in-
formovat prostřednictvím webových stránek obce a nástěnek v by-
tových domech prostřednictvím správců domů.

Pavel Čermák
starosta@obeckamenice.cz

Koncem tohoto roku vyprší smlouvy s dodavateli energií u těch 
občanů, kteří se v roce 2013 zúčastnili první e-Aukce konané na úze-
mí obce Kamenice. 

Celý proces aukce a případné výměny dodavatele trvá několik 
měsíců, proto již nyní žádáme účastníky o vyjádření, zda chtě-
jí být zařazeni do nové e-Aukce, či nikoliv. Ty z vás, kteří máte 
znovuzařazení do e-Aukce, prosím, aby co nejdříve zaslali následu-
jící dokumenty: 

zkontrolované, popřípadě opravené smluvní údaje, které jste ob-
drželi v průběhu února, stvrzené Vaším podpisem, 

kopii posledního vyúčtování, včetně případných nových dodatků 
nebo nových smluv NEBO PRVNÍ VYÚČTOVÁNÍ OD NOVÉHO 
DODAVATELE. 

S případnými dotazy se obracejte přímo na obchodního partnera 
eCENTRE, NIKOLIV NA OBECNÍ ÚŘAD.

Kontakt: ZÍTA Ladislav, Tel.: 730 512 272 
E-mail: ladislav.zita@partnerecentre.cz 

Ladislav Zíta

E-Aukce  
Informace pro občany, kteří se v roce 2013 zúčastnili aukce na dodavatele energie 

prostřednictvím společnosti eCENTRE
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Rada obce schválila:
n  uzavření dohody o provedení práce s M. T. na zpracování databáze 

kontaktů pro potřeby obce a obecního úřadu. 
n  uzavření dohody o provedení práce s JUDr. B. L. na poskytování 

právního poradenství pro občany. 
n  žádost M. T., Kamenice o prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 5 

v Truhlářské 855 do 30. 6. 2015.
n  nejvýhodnější cenovou nabídku společnosti Rafpro, s.r.o., IČ: 

28500385 na zajištění technického dozoru investora a koordinátora 
BOZP při případné realizaci zateplení objektu OÚ Kamenice „Snižo-
vání energetické náročnosti budovy OÚ“.  

n  uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na stavbu „Snížení ener-
getické náročnosti budovy OÚ Kamenice“ mezi objednatelem Obcí 
Kamenice a zhotovitelem Stavby COMPLET Technologic s.r.o., IČ: 
28627156, kterým se doplňuje rozvazovací podmínka ve znění: Ob-
jednatel má právo odstoupit od smlouvy v případě, že zastupitelstvo 
obce Kamenice neschválí přidělení finančních prostředků na tuto 
akci v rozpočtu obce 2015.
n  nabídku firmy PROPOS, s.r.o. na zajištění objektu z moci úřední dle 

požadavků stavebního úřadu. Náklady na nucené zajištění stavby 
bude obec vymáhat po majiteli.
n  vypsání výběrového řízení na zajišťování správy počítačové sítě OÚ 

Kamenice. 

Rada obce schválila:
n  prodloužení Smlouvy o dílo s Mgr. L. M. na přípravu a redakční 

zpracování obsahu Zpravodaje z Kamenice.
n   příspěvek ve výši 10.000 Kč Devětsilu – prožitek a výchova v přírodě 

na pořádání akce Masopust 2015.
n  dodatky ke smlouvám o závazku veřejné služby ve veřejné linkové 

dopravě v systému Pražské integrované dopravy na autobusovou do-
pravní obsluhu Kamenice pro rok 2015 za stejných podmínek jako 
v minulém roce. 
n  vyvěšení záměrů na pronájem prostor v budově čp. 434 konkrétnímu 

zájemci – jde o pronájmy ordinací lékařů (doba neurčitá a smluvní 
nájemné) a oční optiky (doba určitá a smluvní nájemné). 

n  uzavření smlouvy o dílo mezi Obcí Kamenice a L. P. na kácení 
havarijních stromů na pozemku parc.č. 464 v k.ú. Těptín včetně 
odstranění dřevní hmoty z pozemku. Odbor ŽP MěÚ v Říčanech 
vydal dne 3.10.2014 souhlasné rozhodnutí se zásahem do VKP. 
n  uzavření smlouvy o dílo mezi Obcí Kamenice a firmou  

ARBOR – P. B., IČO: 48126608 na ošetření a stabilizaci 6 ks dřevin 
na pozemku parc.č. 825/1 v k.ú. Těptín. Zhotovitel bude postupovat 
podle předložené dokumentace a bude respektovat podmínky 
ošetření uvedené v rozhodnutí 0432/15/R-6 vydaného odborem ŽP 
OÚ Kamenice. 

Rada obce Kamenice pověřila starostu obce sestavením nové redakční 
rady a místostarostku návrhem aktualizace statutu redakční rady.  

Rada obce schválila:
n  vyvěšení záměru na pronájem místa na obecním stožáru pro operáto-

ry pro společnosti NORANET - CZ, a.s., IČ:26121875 a ABC Online 
– S. K., Kamenice na dobu neurčitou s roční výpovědní lhůtou. 
n  zadání zpracování malého projektu na opravu palisády v ZŠ Kameni-

ce společnosti Stavitelství Semtín, s.r.o. 

Rada obce Kamenice pověřila:
n  obecní úřad vyvěšováním oznámení v případě ošetřování dřevin, 

oprav silnic apod.
n  místostarostu zajištěním revize pojistné smlouvy obecního majetku. 

Ze schůze Rady obce Kamenice 12. ledna 2015

Ze schůze Rady obce Kamenice 26. ledna 2015

Ze schůze Rady obce Kamenice 2. února 2015

Krátce ze zasedání Zastupitelstva obce Kamenice 29. ledna 2015
n  Zastupitelé vydali nový Jednací řád zastupitelstva obce Kamenice.
n  Zastupitelstvo Obce Kamenice stanovilo Ing. Pavla Čermáka urče-

ným zastupitelem pro spolupráci s pořizovatelem při pořizování změn 
č. 3 a č. 4 územního plánu obce Kamenice.
n  Zastupitelstvo schválilo Zadání změny č. 4 územního plánu obce Ka-

menice. 
     V září 2014 zastupitelé rozhodli o pořízení změny územního plánu č. 

4 na návrh vlastníků pozemků parc. č. 705/6, 708/2 a st. 196 v k. ú. 
Těptín. Důvodem dílčí změny je změna využití urbanizované plochy 
předmětných pozemků ze současného polyfunkčního území rekreace 
a bydlení na monofunkční plochu veřejného vybavení pro založení 
a provoz Základní školy Devětsil. Návrh zadání byl vystaven k veřejné-
mu nahlédnutí od 18. 10. 2014 do 16. 11. 2014. Pořizovatel Ing. Ladi-
slav Vich (PRISVICH, s.r.o.) vyhodnotil projednávání návrhu. Zastupi-
telka Dziadkiewiczová požadovala do návrhu zadání doplnění textace 
s konkrétním vymezením „veřejná vybavenost – základní škola“. 

     Zastupitelstvo obce Kamenice uložilo Ing. Pavlu Čermákovi: 
    -  zabezpečit zpracování návrhu změny č. 4 územního plánu obce Ka-

menice v souladu se schváleným zadáním;
    -  předat dokument „Doklady o pořizování a schválení“ po jednom 

vyhotovení obci Kamenice a zhotoviteli návrhu změny č. 4 ÚPO 
Kamenice;

    -  podat Krajskému úřadu Středočeského kraje návrh na vložení regis-
tračního listu za etapu „Zadání změny č.  4“  do evidence územně 
plánovací činnosti.

n  Hlavním bodem jednání zastupitelů byla diskuse o připravovaném 
rozpočtu pro rok 2015.

     Předsedající, starosta ing. Pavel Čermák, seznámil se třemi velkými 
projekty – přístavbou základní školy, zateplením úřadu a kulturního 
domu, opravou kanalizace na Sídlišti I, II. Seznámil i s případným 

financováním. Zastupitel Zítko navrhl usnesení, ve kterém bylo 
stanoveno zastavení prací na rozpracovaném projektu dostavby ZŠ 
Kamenice podle projektové dokumentace dodané společností OME-
GA project, s.r.o. a bylo požadováno po starostovi obce - zpracování 
variantní studie proveditelnosti řešení kapacitního problému ZŠ se 
zohledněním koncepcí rozvoje školství okolních obcí, které ZŠ Ka-
menice využívají. Projednání možnosti spolufinancování případné 
dostavby ZŠ okolními obcemi, které ZŠ Kamenice využívají. Projed-
nání možnosti získání jiné dotace na řešení kapacitního problému ZŠ. 
Po dlouhé diskusi se o usnesení hlasovalo, ale nebylo přijato. Přítomní 
byli seznámeni s návrhem dalších požadovaných projektů, především 
potřebou chodníků, rekonstrukcí místních komunikací, obnovováním 
veřejného osvětlení, apod. Rozpočet pro rok 2015 se bude schvalovat 
na příštím jednání zastupitelstva, které se uskuteční 5. 3. 2015.
n Osadní výbory.
     Zastupitelstvo obce Kamenice určilo členy Osadního výboru Struhařov 

– Jaroslava Hylmara, Jana Jedličku, Ivana Martinču, Jana Štracha, Pe-
tru Švecovou, Václava Urbance a Hanu Vosátkovou; předsedou zvo-
lilo Ing. Jana Štracha.

     Zastupitelstvo obce Kamenice určilo členy Osadního výboru Všed-
obrovice a Štiřín – Pavla Medřického, Ing. Janu Kohlovou, Petru Pa-
řízkovou, Ing. Bc. Petra Poláčka MBA, Milana Vobořila, předsedkyní 
zvolilo paní Petru Pařízkovou.
n Rozpočtové provizorium 
     Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo doplnění usnesení č. 7 ze za-

sedání zastupitelstva obce Kamenice dne 10. 12. 2014 o další pravidla 
pro rok 2015.  Z investičních akcí budou vypořádány akce „Vodovod 
a kanalizace Toulovská“ – firma VPK Suchý, s.r.o. a „Chodník Všed-
obrovice a Štiřín“ – firma Šlehofer, s.r.o.  

Jana Havlíčková, OÚ
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O projektu Rekonstrukce alejí v obci Kamenice byli 
ve Zpravodaji obyvatelé již několikrát informováni. 
Jak vyplývá z některých uveřejněných článků občanů, 
možná nedostatečně. Proto uvádím následující podrob-
nosti a zpřesňující informace:

Stromy v Jílovské a vlastnické vztahy
V původní inventarizaci z r. 2001 byla celá jírovcová alej zahr-

nuta jako součást komunikace Jílovská, jejíž majitelem je obec Ka-
menice.

Na základě této inventarizace a navrženého plánu péče byly v r. 
2004 aleje v Kamenici vyhlášeny jako Významný krajinný prvek. 
Taktéž z této inventarizace vycházel v r. 2012 projektant při přípravě 
projektu Rekonstrukce VKP alejí v obci Kamenice, v rámci kterého 
měly být havarijní jírovce nahrazeny novou výsadbou. 

Vlastníci sousední louky kontaktovali obec ohledně vlastnictví 
aleje až ve chvíli, kdy zde byl pokácen poslední strom. Po násled-
ném geodetickém zaměření bylo zjištěno, že pruh se stromy před 
oplocením je opravdu součástí louky. V danou chvíli tak nemohla 
být provedena plánovaná výsadba.

Jeden z vlastníků louky v současné době souhlasí s výsadbou 
na své části pozemku, s dalším vlastníkem obec zatím stále jedná.

Stromy a občanský zákoník
Je pravda, že v §1017 nového občanského zákoníku se uvádí, že 

má-li pro to vlastník pozemku rozumný důvod, může požadovat, aby 
se soused zdržel sázení stromů v těsné blízkosti společné hranice 
pozemků, přičemž pro stromy dorůstající obvykle výšky přesahující 
3 m se tímto myslí vzdálenost od společné hranice pozemků 3 m. 
Ovšem paragraf dále pokračuje - neplyne-li z místních zvyklostí 
něco jiného…

Můžeme polemizovat, zda alej, která byla před 50 lety vysáze-
na je zde místní zvyklostí či úplnou novinkou…a můžeme ovšem 
také polemizovat, co je vlastně rozumný důvod. Soužití obyvatel se 
vzrostlými stromy v aleji zde trvá dlouhá léta (a v posledním období 
bylo vzhledem k havarijnímu stavu jírovců poměrně náročné) a ni-
kdo nemá z pochopitelných důvodů v blízkosti stromů postaveny 
obytné objekty. 

Pokud bychom chtěli v takovýchto případech striktně dodr-
žovat 3 m od  hranice sousedního pozemku, pak  - vezmeme-li 
v úvahu obvyklou šířku komunikací - by obnova všech kame-
nických alejí, byla výrazně omezena. Stejně tak by tomu bylo 
u většiny alejí v celé  České republice… 

Duby versus ploty, žaludy a kompost
Dub je poměrně pomalu rostoucí dřevinou, průměr koruny 5 

metrů (čili takový průměr, aby stromy výrazněji zasahovaly 
nad sousední zahrady) dosáhne za cca 50 let. Zcela dospělé-
ho věku dosahuje dub až přibližně ve sto letech. Avšak takového 
vzrůstu, jaký vidíme u dubů v lese, dnešní mladí jedinci nikdy 
dosáhnou vzhledem ke zhutnění a kontaminaci půdy, exhalacím, 
působením tlakových vln průjezdem atp. .

Kořenový systém dubu směřuje do hloubky a kořeny mají 
jednoznačnou tendenci vyhýbat se překážkám.  Obyvatelé sou-
sedních pozemků se nemusí bát, že by kořeny těchto dubů mohly 
v průběhu v průběhu následujících padesáti způsobit zborcení ny-
nějších oplocení.

Nástup plodnosti se objevuje ve věku cca 25 - 30 let (dle pod-
mínek) po výsadbě a rozhodně nelze v dohledné době očekávat 
nárůst počtu divokých prasat. 

Objem listů, které v následujících 20 letech na dubech vyrostou, 
bude ovšem poměrně velmi nízký. Přesto bych  ráda zmínila, že listí 
z dubu lze zkompostovat. Vzhledem k tomu, že se jedná o poměrně 
tvrdé listy, je lepší je do kompostu míchat s jinými biologickými od-
pady a pokud o kompost správně pečujeme, i listí z dubu se rozloží 
za jeden rok. Při rozkladu dubového listí se uvolňují třísloviny, které 
okyselují kompost, který je pak velice vhodný například pro azalky, 
rododendrony a vřesy. Pokud se nám kyselá reakce kompostu neho-
dí, je velmi snadné ji upravit vápněním. 

Příprava a průběh projektu
Projekt navrhl a zpracoval jeden z předních dendrologů a zkušený 

krajinný architekt Ing. Josef Souček. Celý jej schvalovala Agentura 
ochrany přírody a krajiny, seznámeni s ním byli také zástupci In-
spekce životního prostředí. 

Na tento projekt byla podána na podzim v r. 2012 žádost o dota-
ci v rámci Operačního programu pro životní prostředí. Záměr vzala 
na vědomí Komise pro životní prostředí a následně byl bez připo-
mínek schválen Radou obce. Bylo s ním samozřejmě seznámeno 
Zastupitelstvo obce, jež se k němu vyjadřovalo také při schvalování 
finanční spoluúčasti obce. 

V rámci tohoto projektu bylo provedeno správní řízení o  povole-
ní zásahu do VKP s účastí občanských sdružení (Metropolitní region 
a Občanské sdružení Kamenice).

Proběhlo řádné výběrové řízení na zhotovitele díla v rámci pro-
jektu, byla vybrána firma pro realizaci a technický dozor.

Na podzim r. 2014 byly práce započaty – nejprve došlo k ošetření 
aleje v Jednosměrné ulici, následně pak ke kácení dřevin v Jílovské 
ulici a v aleji za hřištěm, poté došlo k výsadbě v ulici Jílovská, Ha-
merská a Jednosměrná.  

Práce budou pokračovat v jarních měsících výsadbou javorové 
aleje za hřištěm a výsadbou několika jírovců podél louky.

Opravdu nelze tento záměr zařadit mezi projekty nepřipra-
vené a již vůbec o něm nelze prohlásit, že jde o neúčelně vyna-
ložené prostředky, tak jak bylo uvedeno v článku v minulém čísle 
Zpravodaje. Takovéto prohlášení, založené na neúplných informa-
cích, snižuje snahu a poctivou práci mnoha lidí, kteří se na projektu 
podílejí.

Rádi bychom předešli tomu, aby články s nepřesnými a neúpl-
nými informacemi vedly ke zmatení čtenářů a snížení věrohodnosti 
Zpravodaje.

Pokud má kdokoliv z občanů záměr napsat jakýkoli článek o čin-
nostech a realizaci Obce, mohu za úředníky Obecního úřadu prohlá-
sit, že jsme připraveni věrohodné informace o projektech realizo-
vaných obcí občanům poskytovat. 

 Mgr.Šárka Valášková,
referent Odboru stavebního úřadu a životního prostředí  

obce Kamenice

Obnova alejí – neúčelně vynaložené prostředky? 
Reakce na článek z minulého čísla
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Třídění kovových obalů
V obci jsou nyní nově umístěny nádoby, kde mohou občané uklá-

dat kovové obaly.
Tyto nádoby budou firmou ASA vyváženy po naplnění.
Jak už jsme psali v minulém čísle, lze do nich ukládat plechovky 

od nápojů a potravin, nádoby od kosmetiky a ostatní drobné ko-
vové obaly. Prosíme, nevhazujte sem obaly znečištěné.

Seznam stanovišť, kde je možno kovové obaly ukládat:
Těptín: Táhlá
Skuheř: Krajní
Kamenice: Kaštanová, Sídliště II č. 28; Základní škola
Olešovice: Osadní
Nová Hospoda: Na spojce, u hřiště
Struhařov: Spojovací
Štiřín: Šípková
Všedobrovice: Řepčická
Ládví: Lýková, Benešovská – zastávka
 Další druhy kovových odpadů je možno ukládat ve Sběrném dvo-
ře Kamenice. 
Rozhodně tyto materiály nepatří do směsného odpadu! 

Tašky ke třídění odpadů
Na Obecním úřadě v úředních hodinách si mohou občané, kteří 

řádně zaplatili poplatky za odpady, vyzvednout sadu pevných barev-
ných tašek ke třídění odpadu v domácnosti. 

BIOODPADY
Vyhodnocení ankety 

Začátkem roku obecní úřad zjišťoval preference způsobu tří-
dění biologicky rozložitelných odpadů

Z celkového počtu 320 respondentů:
– 117 uvedlo, že při ukládání bioodpadu využívá kompostér;
–   83  domácností by preferovalo využití velkoobjemových kon-

tejnerů;
–   77  domácností preferuje ukládání na kompostárně nebo 

ve sběrném dvoře;
–  42 domácností by využívalo sběrné nádoby u domu.
Pilotní projekt svozu velkoobjemových kontejnerů:
Od dubna do října bude obec zajišťovat svoz biologicky rozloži-

telného rostlinného odpadu prostřednictvím velkoobjemových kon-
tejnerů.

Kontejnery by měly být umístěny na předem určených stanovi-
štích v jednotlivých osadách vždy jednou za 14 dní v sobotu ráno. 
Ještě týž den dojde k odvozu odpadu ke zpracování.

Přesné termíny a místa pro ukládání budou zveřejněny v následu-
jícím zpravodaji.

Po sezóně bude projekt vyhodnocen a z hlediska potřeb občanů 
a dle finančních možností obce dále rozvíjen.

I nadále platí, že místem pro odběr biologického odpadu je 
kompostárna Želivec. Další možnosti a spolupráce budou předmě-
tem dalšího jednání obce. OÚ 

Čistý Ladův kraj –  
11. 4. 2015

Rádi bychom Vás pozvali na již 7. ročník jarní úklidové 
akce „Čistý Ladův kraj,“ která se koná v rámci mezinárodní 
kampaně „Clean Up the World“ (Ukliďme svět). Dobrovolníci 
po celém světě organizují úklid svého okolí, parků, cest, břehů 
řek, potoků i mořského pobřeží, chráněných území, likvidují 
černé skládky apod. Celosvětově se do akce zapojují desítky 
milionů lidí ve více jak 100 zemích. Mikroregion Ladův kraj 
vloni „přispěl“ více jak 2 tisíci účastníků a především několika 
kamiony odpadu, který zmizel z našeho okolí.

Smyslem akce není pouze uklízet, ale přimět lidi k zájmu o stav 
svého okolí a životního prostředí obecně. Neméně významná je 
i možnost příjemného setkání a aktivní spolupráce jednotlivců, 
různých spolků, organizací a obcí. 

Čistý Ladův kraj je jednou z mála akcí tohoto druhu organi-
zovaných na regionální úrovni. Účastní se jí velká většina obcí 
Ladova kraje, byť organizace a účast je v jednotlivých obcích 
hodně rozdílná. Stále více se zapojují také zdejší školy. Děti 
a učitelé mění část či dokonce celou páteční výuku za pracovní 
rukavice a odpadkové pytle. 

Pomozte i vy uklidit svět. 
Roman Sauer, manažer svazku obcí Ladův kraj 

Podrobnější informace o akci Čistý Ladův kraj v Kamenici 
a jejích osadách přineseme v dubnovém vydání Zpravodaje.   

 

v sobotu 11. 4. 2015 od 9 hodin
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Z redakční pošty
Tato rubrika je určena všem občanům, kteří chtějí vyjádřit 

svůj názor na dění v obci Kamenice. 
Příspěvky čtenářů zde uveřejněné neupravujeme, otiskneme 

je v původním znění. Vyhrazujeme si však právo příspěvek neo-
tisknout, pokud by:

– obsahoval hrubé, urážlivé nebo vulgární výrazy
–   podněcoval k rasové nebo náboženské nebo jiné nesnášen-

livosti
–  byl politicky motivovaný a vyzdvihoval nebo naopak kriti-

zoval konkrétní politickou stranu (jsme a chceme i nadále 
být politicky nezávislé periodikum)

Rubrice „Z redakční pošty“ je vyhrazena jedna strana Zpra-
vodaje a maximální rozsah každého příspěvku zde uveřejněného 
je 2000 znaků včetně mezer. 

V případě, že by příspěvků bylo víc, než se vejde na jednu 
stranu Zpravodaje, rozhoduje o jejich uveřejnění redakční rada.  
Může se tedy stát, že váš příspěvek bude zveřejněn až v dalších 
číslech Zpravodaje, nebo vůbec, pokud tak rozhodne redakční 
rada. V takovém případě bychom vás o této skutečnosti infor-
movali. 

Uzávěrka pro přijetí příspěvků do rubriky „Z redakční 
pošty“ je 15. dne předcházejícího měsíce. Pokud požadujete 
vyjádření proti- strany, prosíme, pošlete svůj příspěvek do 10. 
v předchozím měsíci, aby i druhá strana měla časový prostor 
pro vyjádření. V opačném případě se může stát, že váš příspěvek 
bude spolu s odpovědí otištěn až v následujícím vydání Zpravo-
daje.  redakce

Kamenická škola praská ve švech
Kamenická škola praská ve švech. Dětí je hodně a není je kam 

umístit. O problému se ví dlouho a velmi dlouho se s ním nic ne-
dělalo. Rada obce se v závěru minulého volebního období konečně 
pokusila problém řešit a rozjela přípravu přístavby školy s cílem ji 
rozšířit o několik tříd. Náklady na přístavbu mají činit cca 43 – 45 
mil. v první fázi (pořízení nových tříd), v konečné fázi, pokud by obec 
chtěla pořídit vše vysněné, mají činit cca 70 mil. Kč. Tyto částky ne-
obsahují vedlejší náklady (projekt, poradenství, dozor) a potenciální 
vícenáklady. 

V novém volebním období se zastupitelé začali aktivněji o tuto 
akci zajímat, protože je evidentní, že jde o velmi výrazný zásah 
do obecního rozpočtu, který ovlivní rozpočtové priority obce (a nás 
všech) na řadu let dopředu.

A začínají klást otázky – jde o optimální řešení z hlediska loka-
lity (špatná dopravní situace před školou), místa realizace (nástav-
ba budovy, kterou bude nutné staticky posílit), zvoleného materiálu 
(dřevostavba), spolupráce s okolními obcemi (třetina dětí je mi-
mokamenických a nejsou platné dohody o spádovosti a podílu na in-
vestičních nákladech) a v neposlední řadě samozřejmě z hlediska 
nákladů (nejde to za ty peníze udělat nějak jinak a dostat více)?

Všechny ty otázky jsou správné a je škoda, že takové otázky ne-
pokládalo radě už minulé zastupitelstvo, a škoda, že se o ní také ne-
vedla nějaká veřejná debata. Protože pokud by šlo o nejlepší možnou 
alternativu, přístavba školy by už běžela. A pokud by o nejlepší vari-
antu nešlo, už by se dávno hledala nějaká jiná. 

Na zasedání zastupitelstva dne 29. 1. 2015 podal zastupitel Pa-
vel Zítko návrh na zastavení prací na dostavbě školy a návrh uložit 
starostovi zpracovat variantní studie proveditelnosti řešení ZŠ se 
zohledněním koncepcí rozvoje školství v okolních obcích, projednat 
možnosti spolufinancování případné dostavby s okolními obcemi, 
projednat možnosti získání jiné dotace.

Návrh nebyl přijat, takže by se mohlo zdát, že s přístavbou je vše 
v nejlepším pořádku. Ale když zjistíme, že ze 13 přítomných zastu-
pitelů bylo pro návrh 5 zastupitelů a 2 se zdrželi, vidíme, že velká 
část zastupitelů si zvoleným řešením skutečně jista není a argumenty 
starosty ji nepřesvědčily.

Pokud přístavba pro-
běhne podle existujícího 
návrhu, věřme tomu, že 
bude věnována maximální 
pozornost kvalitě, bezpeč-
nosti dětí a nákladům obce. 
A doufejme, že toto zastu-
pitelstvo se bude o chod 
obce zajímat dostatečně na to, aby další velké akce v obci proběhly 
tak, aby si za nimi mohli všichni zastupitelé (současní i budoucí) stát, 
že o nich budou moci komunikovat s veřejností, a že jim k tomu obec 
vytvoří dostatečné předpoklady.     Roman Dziadkiewicz

Dostavba školy
Reaguji na diskusi o dostavbě školy v Kamenici na stránkách 

Zpravodaje č.2/2015, možná i na diskusi v některých dřívějších 
Zpravodajích, ale ty se mi do poštovní schránky nedostaly …

Zaujala mě myšlenka, že Kamenice by se neměla starat o děti 
z okolních obcí, ale jen o ty vlastní, a pak rozšiřování není třeba. 
Znám několik hendikepovaných dětí z Kamenice, které musí jezdit 
do školy v Praze. Až se Praha stejně postaví k otázce kapacity škol, 
budeme pro tyto hendikepované děti mít prostor ve škole v Kamenici? 

Ze židle mě ale zvedlo, nezlobte se, to skryté zvolání: „Děti co 
nejste z Kamenice, choďte si do školy, kde chcete, hlavně ne u nás.“ 
Připomíná mi to například jiné zvolání z Prahy: „Vy, co máte na au-
tech značku s eSkem, parkujte si, kde chcete, hlavně ne u nás.“ 
To všechno to už bylo, neměli bychom zapomínat. Jeden knírkatej 
strejda kdysi takovouhle xenofobii dohnal do stadia: „Jsi Žid, patříš 
do plynu.“ Takže, prosím, tudy ne.

Neumím v rámci tohoto dnešního rozhořčení posoudit, zda takové 
nebo onaké náklady na rozšíření školy jsou oprávněné, nebo ne. Dis-
kuse je nepřehledná, míchají se jablka s hruškami. Rozumím tomu 
tak, že rozšíření kapacity školy bez vazby na nějaké další zkvalitnění 
provozu a zázemí školy vyjde na 42 mil. Kč, dotace bude snad 29 
mil. Kč a něco doplatí třeba Sulice. Kolik?... Tedy Kamenici zvýšení 
kapacity školy vyjde max. na 13 mil. Kč.

Další věc v diskuzi, která mě přiměla sednout a psát, je zavádějící 
komentář ohledně použité technologie a materiálu – dřevostavba. 
S ohledem na skutečnosti uvedené v prvním odstavci tohoto článku 
je jasné, že k vlastnostem dřevostavby se mohu vyjádřit přímo na zá-
kladě osobních zkušeností.

Náklady na provoz dřevostavby nejsou vyšší než u klasické stav-
by, jak se nám někteří autoři, kteří dřevostavbu v životě nenavštívili, 
snaží namluvit. Moje zkušenost je taková, že v parném letním dnu se 
půjdu radši schovat domů, než bych seděl na terase, protože v létě 
je tam příjemně a nemám klimatizaci). V zimě je v dřevostavbě také 
příjemně, dřevo drží teplo (topím podlahovým topením, teplota média 
max. 40 stupňů). Nejsem bůhví jaký odborník, ale stačila mi informa-
ce, že stěny mé dřevostavby, odpovídají metru zděné zdi. A z informa-
ce v článku paní Dany Boxanové o tom, že „sice současné technologie 
a materiálové možnosti umožňují dosáhnout vnitřních klimatických 
podmínek srovnatelných s klasickými stavbami, ale pouze za před-
pokladu využití těch nejmodernějších materiálů, tj. za nemalé ceny“ 
jsem tak vyrostl ze židle, až jsem se skoro udeřil o strop ve štítu obý-
váku ve výši 5,2 m. Ten „Nejmodernější materiál za nemalé ceny“ je 
dřevo ze smrku obecného (picea abies) a minerální vlna mezi dvěma 
vrstvami dřeva. Kdo nevěří, ať přijde na návštěvu. 

Nevím, jaká konkrétní technologie dřevostavby bude zvolena. Ale 
výhodou je i rychlost. Náš dům se sice stavěl neuvěřitelně dlouhých 
šest týdnů, ale dřevostavby z připravených panelů se dají postavit 
i za den. 

Bohužel, uveřejněné články reflektují evidentně pouze názory 
osob, kde v rodině nelze očekávat již žádného školáka. A to je obecný 
příklad pro všechny diskuze o čemkoliv plánovaném – každý se bude 
vyjadřovat jen s ohledem na své aktuální zájmy, bez ohledu na ostat-
ní.  Petr Novák
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Reakce na článek pana Vacka z únorového Zpravodaje
Vážený pane Vacku,
žiji zhruba stejně dlouho jako vy v bezprostředním 

sousedství nového kruhového objezdu na křižovatce Čakovice 
– Těptín a jednoznačně se hlásím k těm, kteří po objezdu 
volali. Nestačí tudy totiž dvakrát denně projet, abyste pochopil 
proč. Spousta řidičů při průjezdu křižovatkou vůbec netušila, 
kde je hlavní silnice a kdo má přednost. Následovalo v lepším 
případě troubení, v horším srážka. Navíc se zde ani omylem 
nedodržovala 50 km rychlost, i když jsme stále v obci, a to 
nejen u osobních aut, ale také náklaďáků a kamionů, které 
míří do a ze Strojmetalu. Auta jedoucí z Těptína projíždě-
la křižovatku bez přibrzdění a velmi často i v protisměru. 
S kruhovým objezdem jsou řidiči nuceni být ukázněnější, 
zpomalit, protože jim nic jiného nezbývá. Bohužel samotný 
kruhák nestačí, stále není vyřešena situace chodců, chybí zde 
přechody jak u kruháku, tak v místě, kde se přechází u hřiště 
z aleje do aleje, a akutně léta voláme po chodníku, který má 
obec v plánu a na který opět nezbyly peníze. Proto se ptám já, 
jako jedna z mnoha, kdy obec změní své priority, co se týká 
investic? Až zde někdo srazí dítě cestou do školy?

 Kamila Pokorná
Kamenice

Obnova kamenických alejí – duby v Jílovské ulici 
Po posouzení stávajícího stavu jírovců (Aesculus hippo-

castnaum), určení jejich zdravotního stavu, stability, provoz-
ní bezpečnosti, perspektivy růstu a vývoje na stanovišti bylo 
rozhodnuto o jejich skácení. 

Vzhledem ke všem zjištěným defektům (dutiny v kmeni 
a kosterních větvích, hniloba, plodnice dřevokazných hub, 
silně prosychající koruny, významně snížená vitalita, náklon 
některých jedinců atd.) bylo rozhodnuto o skácení aleje jako 
celku a nahrazení jiným taxonem. 

O návratu jírovce koňského (Aesculus hippocastanum) se 
také v první variantě uvažovalo, ovšem s přihlédnutím k sil-
nému negativnímu vlivu jeho významného škůdce - klíněnky 
jírovcové, bylo rozhodnuto, že kaštan bude nahrazen jiným 
druhem. 

Vzhledem k tomu, že obec Kamenice je protkána lipový-
mi alejemi a alej v ulici Jílovská byla z historického hledis-
ka jako jedna z mála odlišná (dalšími bílými vránami jsou 
březová alej za nákupním střediskem a javorová alej podél 
hřiště), lípa jako náhrada vůbec nebyla navržena v zájmu za-
chování historické kontinuity odlišnosti aleje.

 Mezi dalšími druhy, které by v případě takovéto aleje při-
padaly v úvahu, jsou například javory (Acer sp.) - javor mléč 
a javor klen. Ty však velmi špatně snášejí zhoršené podmínky 
kolem komunikací (zimní solení komunikací, exhalace, vý-
razné výkyvy teplot apod.). 

Vzhledem k tomu, že jak zhotovitelem projektu, tak Agen-
turou ochrany přírody a krajiny, která navrhovaný sortiment 
schvalovala, jsou pro danou lokalitu preferovány domácí 
druhy, z možného výběru pak vypadla například líska turecká 
(Corylus colurna), nebo platan javorolistý (Platanus x ace-
rifolia). 

Ulice Jílovská je pro dub letní vhodným stanovištěm, dá se 
předpokládat relativně dlouhodobá perspektiva růstu a vývo-
je dřevin, ovšem za předpokladu odpovídající péče. 

V české krajině dub velmi často najdeme ve formě stromo-
řadí na hrázi rybníků, případně jako mohutné aleje v krajině. 
Dub je dřevinou dlouhověkou, jeho dřevo je velmi pevné, je 
mimořádně odolný vůči působení větru, dá se tedy počítat 
s tím, že nebude docházet ke zlomům a pádům větví, případ-
ně celých stromů. Kořeny dubu zasahují velmi hluboko, což 
zajišťuje dobrou stabilitu dřeviny. 

Tento druh netrpí žádnými významnými chorobami ani 
škůdci; padlí, které se může občas na jeho listech objevit je 
problém pouze u mladých semenáčů v okrasných a lesních 
školkách, pro vzrostlý strom přítomnost padlí nepředstavuje 
žádné riziko. Další výhodou druhu je nepřítomnost alergenů, 
a to jak z hlediska kvetení, tak z hlediska plodů. 

V plodných letech tvoří dub poměrně velké množství ža-
ludů, ovšem vzhledem k tomu, že dlouhá desetiletí byla ulice 
plná spadaných kaštanů, nedá se předpokládat, že by z dů-
vodu změny plodu žaludu za kaštan došlo k zásadní změně 
v počtu divokých prasat navštěvujících tuto lokalitu.

Ing. Martina Součková, Ing. Josef Souček
zpracovatelé projektu
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Historická hádanka II.
Jestlipak poznáte, kde na území dnešní obce 
Kamenice byla kdysi pořízena tato fotografi e?

Svoje tipy posílejte na adresu redakce@obeckamenice.cz, nebo 
je můžete vhodit do schránky Zpravodaje z Kamenice, umístěné 
vedle vchodu do budovy Obecního úřadu. Zajímají nás i informace 
o původních majitelích, o okolnostech vzniku nebo zániku budovy. 
Neváhejte nám je tedy také napsat. 

Správná odpověď na otázku z minulého čísla

Na pohlednici je 
objekt hájovny pod 
Valnovkou při „staré 
Benešovské“ vpravo 
ve směru z Olešovic 
na Valnovku. Půdo-
rys budovy odp ovídá 
i dnešnímu stavu v ma-
pách. Hájovna patřila 
polesí Konopiště a byd-
lely tam rodiny Dušků 
a Růžičků. Obyvatelé: 
p.Dušek, p.Růžička. 

Správně odpověděly: 
Alena Dziadkiewic-
zová, Jana Pazderová 
a Martina Křížová. 
Všechny tři úspěšné ře-
šitelky se mohou těšit 
na výhru v podobě kopie 
originálu původní po-
hlednice z roku 1915.

 redakce

(Rodiče zdarma)

(Rodi zdarma)

(Rodiče zdarma)

DIVADLO PRO DĚTI

KDY: 21.3.2015 v 16:00 

KDE: Ládví - Hotel Valnovka (předprodej vstupenek)

VSTUPNÉ 50,-
Těšíme se na Vás

OV Ládví

Ládví

Zveme Vás na setkání nad historií Ládevska s paní 

Mgr.Vlastou Hartvichovou, starousedlíky a těmi, kteří 

mají chuť se nejen něco dozvědět o historii , ale také přispět  

svými historkami a dobovými fotografiemi.

 

Kdy: 27. 3. 2015  18:30 hod.

Kde: Hotel Valnovka 

SETKÁNÍ NAD HISTORIÍ

Těšíme se na Vaši účast!

Osadní výbor Ládví
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NOVINKY Z KNIHOVNY
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Sága věku Husitů
Oblíbený autor Vlastimil VOND-

RUŠKA vydává HUSITSKOU EPO-
PEJ – ZA ČASŮ KRÁLE VÁCLAVA 
IV. Několikadílná sága vypráví o udá-
lostech slavné a pohnuté doby 15. sto-
letí v Českém království. Snad žádná 
jiná historická epocha našich dějin 
není v obecných představách tak kon-
troverzní jako právě husitství. Ta doba 
je pro dějepisné líčení o to složitější, 
že obě strany, katolická i kališnická, 
měly svým způsobem pravdu, ale obě 

současně páchaly bezpráví. Snad poprvé se v naší literatuře objevu-
je dílo, které se odehrává v obou znepřátelených táborech, aniž by 
jeden upřednostňovalo před druhým. Snaží se postihnout důvody, 
proč se chudí postavili proti bohatým, prostí proti vzdělaným, Češi 
proti Němcům, a jak dopadl střet rozumných s fanatiky. Historicky 
věrně popisované události tvoří kulisu čtivého a napínavého příběhu 
rozvětvené rodiny Prokopů, jejíž příslušníky postaví neúprosný osud 
proti sobě.

První díl se odehrává v letech 1400 až 1415. V té době se rodi-
na Prokopů rozdělí, část se usazuje v Praze, zbytek zůstává v rod-
ných jižních Čechách. Kniha popisuje život na dvoře krále Václava, 
prostředí pražské univerzity, mládí Jana Žižky, bitvu u Grunwaldu 
a také počátky reformačního hnutí a upálení mistra Jana Husa.

Jako každý rok, i letošní 
březen je ve znamení čtená-
řů. Pro změnu nese podtitul 
TÁTOVÉ ČTOU DĚTEM. 
Takže tatínkové, nezapo-
meňte na svá dítka a čtěte 
jim alespoň chviličku před 
spaním.

Bohumila Roubíčková
knihovnice z Kamenice

PŮJČOVNÍ DOBA:
pondělí 8 - 12 13 - 16 hod.
úterý  12 - 16 hod.
čtvrtek 8 -12 13 - 18 hod.
tel.: 323 671 048, e-mail:knihovna.kamenice@tiscali.cz

Milan Hein: Hru Vzpomínky zůstanou jsem si četl v době, kdy jsem 
hledal novou roli pro Zlatu Adamovskou, ve hře byly tehdy ještě další 
dva lákavé tituly... Nakonec jsme se společně s Viktorem Polesným roz-
hodli pro tento milostný příběh i rodinné drama a ke spolupráci přizvali 
Petra Štěpánka, Janu Strykovou, Lucii Štěpánkovou a Vildu Udatného. 
Vítejte v hledišti, dámy a pánové.

Austin „Buddy“ Bedford – Petr Štěpánek 
Tracy Wheaton – Lucie Štěpánková / Jana Stryková 
Prunella Sommerset – Zlata Adamovská 
Oliver Pemberton - Vilém Udatný / Pavel Kikinčuk  
hudební spolupráce: Petr Malásek

Kulturní dům Kamenice  
25. března 2015 od 19:30 hodin

Milostný příběh i strhující rodinné drama. Zlata Ada-
movská a Lucie Štěpánková/Jana Stryková jako mat-
ka a dcera. Petr Štěpánek a Vilém Udatný/Pavel Kikinčuk 
v mužských rolích jímavého příběhu. Režie Viktor Polesný.  
Obvyklá délka představení: 1h a 50min včetně přestávky.



Těsně před Štědrým dnem jsme se dozvěděli smutnou zprávu 
o úmrtí pana Přemka Podlahy. Napadlo mě napsat do Zpravodaje 
malou vzpomínku a zároveň rozloučení s ním. Požádala jsem jeho 
dceru Petru Novotnou i jeho manželku, paní Kateřinu Kalendovou, 
o setkání a byla jsem přijata s ochotou. A tak vzniklo milé povídání 
o panu Podlahovi, činorodém člověku, který bydlel v osadě Ládví 
a tenhle kraj mu přirostl k srdci.

Paní Kateřino, jak jste se vůbec ocitli tady, v tomhle kraji? 
V roce 1995 jsme se s Přemkem rozhodli, že bychom chtěli odejít 

z Bráníku někam kousek za Prahu a začali jsme pátrat. Zvažovali 
jsme několik nabídek, ale potom se stala taková zvláštní souhra ná-
hod. Jedna z našich současných sousedek tady na Ládví měla tehdy 
mladého syna, který si během letních prázdnin postavil z půdního 
prostoru hezký studentský byt, a pyšná maminka se chtěla pochlubit. 
Přemkovi se nápad zalíbil, a tak se s ní dohodl na natočení jednoho 
dílu v Receptáři a rozjeli se na Ládví točit. Moc se mu to tady zalí-
bilo. Svěřil se, že shání parcelu v okolí Prahy a požádal zmíněnou 
maminku, kdyby o nějakém pozemku věděla, zda by se ozvala. Bě-
hem dvou měsíců paní volá, že příbuzná chce prodat chatu a zda se 
nechceme přijet podívat. Přijeli jsme a uviděli nádherný pozemek, 
s kouskem habrového hájku, vysoké jehličnaté stromy, velké kame-
ny, upravené okolí. Ihned jsme se zamilovali a taky si hned plácli. 
Chatu jsme přestavěli na domek a 21. srpna roku 1998 jsme se sem 
definitivně přestěhovali z bránického bytu.

Přemek miloval zahradu, což se o něm samozřejmě ví. Byl tu moc 
šťastný, měl to tu rád. Časem jsme si pořídili psa, bernského salaš-
níka Alfonse a později českého horského psa Arnošta. S nimi jsme 
chodili po okolí, poznávali jsme tu lidi i krajinu a dávali jsme někte-
rým místům vlastní názvy, jako třeba Kokří loučka, Ovčí louka, nebo 
místu, kam jsme s Přemkem chodili na houby, jsme říkali Ve vlnách, 
protože tam byla taková zvlněná krajina. Teď mi tu chybí – i zahradě 
bude chybět.

Přemek byl vášnivý houbař a houbám rozuměl. Já se houby znát 
nenaučila, ale tohle umění předal Petře. Moc rád krájel houby. Uvařil 
si k tomu kafíčko, poslouchal rozhlas a pak krájel a krájel. Ale úpra-
vu a vaření hub nechával na mě. Ptávala jsem se, proč místo rozhlasu 
neposlouchá zpěv ptáků v zahradě? 

A zpíval si třeba při práci on sám? 
No, Přemek měl se zpěvem trochu problémy. Smích. Ano, zpívali 

jsme hlavně venku s mladými u ohně. Říkával, že ve sboru se to 
ztratí, ale zpíval rád. 

Dcera Petra: První písnička, kterou mě celou naučil, byla Hymna 
amerických námořníků. Melodii dodnes neumím, protože ji zpíval 
falešně a já jsem ji znala jen z tátova podání – falešně. Jinak docela 
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hudební sluch mám, naučila jsem se hrát na kytaru a klavír. Musela 
jsem se hudebně vzdělat, abych zúročila tatínkův vklad. Smích.

paní Kateřina: Také jsme jezdívali na cílené výlety s kamarády 
poznávat okolí. Míst, kde je co objevovat, je spousta, stejně jako 
dobrých hospůdek. A já si hledala po okolí místní podnikatelky, 
abych mohla třeba ke kadeřníkovi, na cvičení. Pak mě začalo bo-
let koleno a hledala jsem něco pomalejšího. Taky u vás jsem byla 
na cvičení, ještě cvičíte? (Ta otázka patří mě.) Zastávám názor, že 
člověk má utrácet peníze tam, kde bydlí.

Přemek měl duši venkovana, miloval komposty. V Praze byl 
narozený omylem. Kolik máme vlastně kompostů a kompostérů? 
Máme pět kompostérů a tři klasické komposty. Když byly uzrálé, 
nabral kompost oběma rukama, přinesl mi ho a říká: „ Podívej na tu 
nádheru, to by se dalo jíst.“ Neměla jsem pro to takové pochopení, 
ale když pak byl potřeba k růžím nebo na záhon se zeleninou, nemu-
sela jsem pro něj jezdit do zahradnictví.

Bylo něco, co pana Podlahu hodně vnitřně naplňovalo? 
paní Kateřina: Určitě Receptář. Víte, byl jeho dítě, takové vy-

čekané. Dřívější doba tomu moc nepřála. V minulé době mu dávali 
prostor tak na 10 minut v pořadu Měsíc v přírodě nebo Pěstujeme 
na zahradě, na balkóně a podobně. Vysílalo se to v době, kdy v pátek 
všichni odjížděli na chalupy. Receptář v podobě, jak jej známe dnes, 
se začal vysílat v roce 1987, dělal jej téměř 30 let. V té době jsme 
spolu byli dvacet čtyři hodin denně. Strašně ho to bavilo. Kolem Re-
ceptáře se vše točilo, shánělo, obvolávali se odborníci, připravoval 
natáčecí plán. Jezdilo se na obhlídky natáčecích míst. Byla to hlavní 
náplň jeho práce a myšlenek.  

Přemek měl duši 
venkovana,  
v Praze se 
narodil omylem

Aneb vzpomínání na tatínka, manžela i dědečka, 
pana Přemka Podlahu, s Kateřinou Kalendovou 
a Petrou Novotnou
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Radil se s Vámi, byla jste jeho kritikem? 
paní Kateřina: Ano, spolupracovala jsem s ním v oblasti vaření. 

Také jsem pro Přemka třídila poštu. Dostávala jsem dopisy a vybíra-
la jsem z nich finalisty a dělala s nimi všechnu přípravu a dělala jsem 
komentáře. Na prstech ruky spočítám, kdy jsme spolu nebyli. V době 
natáčení pro ČT jsme stále pracovali a jezdili spolu.

Petro, jak jste se ocitla na Ládví Vy a Vaše rodina? 
Vedli jsme takový typicky pražský život. Děti do školy, manžel 

do práce, já na mateřské dovolené a v pátek všechno nabalit a hurá 
na chalupu na Šumavě a v neděli zase zpátky do Prahy. Jednou byl 
u mě táta na kafi a já mu říkám: „Ty se máš, ty můžeš jet na venkov 
i ve středu. Najdi mi tam nějakou mez a my si tam postavíme stan.“  
„Beru tě za slovo“, utrousil táta a za půl roku na to mi dal do ruky 
nějaký papír s kontaktem a řekl mi, že už nám to domluvil. Po urči-
tých peripetiích jsme na Ládví koupili pozemek, takovou louku, kde 
bylo bramborové pole. Obrovské a úžasné. Vyřídili jsme si povolení 
ke stavbě a do roka jsme postavili domek.  Chalupu na Šumavě jsem 
ale nechtěla nikdy prodat. Bylo to mé mládí, vzpomínky, rodiče, pří-
roda. Jenže pak děti odrůstaly a měly své vlastní zájmy, kamarády 
a začali jsme se víc a více zaby-
dlovat na Ládví a odjíždění bylo 
čím dál náročnější. Rvalo mi to 
srdce, ale chalupu jsme prodali. 
Tady máme psy, kocoura, slepice 
a manžel touží alespoň po dvou 
kozách a ovcích. Jsem vděčná 
za těch 13 let na Ládví společ-
ného života s tátou, kdy jsme si 
to užili. Soužití bylo velmi in-
tenzivní a rodinu hodně stmelilo. 
Scházeli jsme se na všechny na-
rozeniny, rodinné oslavy, svátky, 
grilování. A táta, přestože hodně 
pracoval, vždycky si našel čas, 
abychom se mohli sejít.

Jako dítě vidím tátu na cha-
lupě na Šumavě, v kompostu, 
jak jinak, a v té době s fajfkou 
a v holinách. V očích měl ne-
přítomný pohled, protože měl 
v hlavě scénář, a kydal svůj hnůj.  Takhle ho vidím nejvíc. Máma 
nadává a volá: „Tady máš kafe, budu ho pít sama?!“ Pak teprve 
zabodl vidle a odložil lopatu a šel na kafe v těch zablácených holi-
nách, u toho bafal a stále se díval tím svým nepřítomným pohledem. 
V hlavě si pořád přehrával nějaký scénář. Prací žil i před Receptá-
řem, kdy dělal Deset stupňů ke zlaté. Setkával se se spoustou zají-
mavých lidí a měl úžasné nápady. Byl prostě redaktorem. Hlavou 
mu okamžitě naskakovaly nápady, co by s tímhle člověkem mohl 
ještě udělat zajímavého. Potkával se s těmi lidmi i soukromě, mimo 
práci. Většinou ho zaujali lidé, kteří byli úplně „cáklí“ svou prací 
nebo koníčkem. Jednou k nám na Smíchov přivedl mladého klu-
ka a ten celý večer vyprávěl o různých typech vlaků a koncových 
návěstí. Máma se prosazovala s buchtama, kdykoli se téma stočilo 
jinam, ale on se k němu ihned vracel. Táta seděl a s otevřeným zra-
kem na něj zíral, jakej je to krásnej blázen. Zamilovával se do lidí, 
co milovali svou práci. 

Taky vidím tátu s jeho rodiči, s mojí babičkou a s mým dědou, 
kteří byli velmi zemití a jadrní lidé. Děda byl dlaždič a babička prů-
vodčí tramvaje. Děda míval spoustu průpovídek, které táta převzal 
a už i my je máme doma: „Tváře se naduly, chaloupka večeří.“ Já to 
nenáviděla jako dítě i jako dospělá, protože jsem to slýchala třicet 
let. Nebo: „To maso je hnusný tlustý. Tak si je nakrájej na tenko.“ „Je 
to horký. Máš v hubě vítr, tak si to pofoukej!“. Miloval svého tátu 
a tak nám to implantoval a dnes to používají naše děti.

Když vzpomínám na dětství a tátu, ze všech vzpomínek se mi 
nejvíc vybavuje chalupa na Šumavě.  Tam pořád něco kutil, stavěl 
a pracoval. Do všeho se pouštěl, přestože nebyl zručný. Na práci si 
pozval odborníka z příbuzenstva maminky nebo souseda z vesnice, 
kteří rádi přišli pomoct. Dnes bych řekla, že už tohle tolik nefunguje. 
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Najednou mi paní Kateřina nečekaně pokládá otázku: „Řekněte mi, 
kdy člověk přestane být považovaný za náplavu? Vyrůstala jsem na ves-
nici, takže mi není cizí jít si popovídat se sousedy a sblížit se. Jako 
dítě si pamatuju, že na vesnici se lidi potkali, poklábosili a měli k sobě 
blízko.“ Sama neznám odpověď. A tak jsme klábosili o životě na Ládví, 
o sousedských vztazích a o akcích „našeho“ Osadního výboru, který by 
tomu sbližování náplav a starousedlíků mohl trochu pomoci.

Petro, čím děda Přemek obohatil Vaše děti? 
Adam jde v jeho šlépějích. Pracuje jako reportér v televizi Barran-

dov a ve zpravodajství. Původně studoval Zemědělku – informatiku, 
pak zjistil, že ho srdce táhne jinam, a začal studovat na Univerzitě 
J. A. Komenského mediální komunikaci. To ho moc baví, moderuje 
různé akce, plesy. V tom se podobá dědovi. Aneta je muzikantka, 
violistka a tím, že tomu táta vůbec nerozuměl, ji velmi obdivoval 
a vůbec nechápal, jak dokáže těmi prsty tak rychle na strunách hýbat. 
A taky je to jeho jediná vnučka, holčička, ke které vzhlížel. Když 
jsme bydleli ve Volyni, jezdil táta s Kateřinou za námi. Když Aneta 
hrála na koncertech hudební školy, scházela se tu celá rodina. Tříletá 
Aneta v brejličkách a sametových šatech hrála na housličky a děda 

byl naměkko, jak byl pyšný. Vin-
cek dělal radost dědovi tím, že 
hrál v ochotnickém divadle v Kos-
telci u Křížků. Dnes je na hudeb-
ním gymnáziu a studuje operní 
zpěv, v únoru dokonce vystupoval 
na zámku Štiřín v rámci koncer-
tu Mladé talenty Josefu Sukovi. 
A nejmladší Matyáš chodí do ZŠ 
v Kamenici. Je vášnivým rybá-
řem, milovníkem přírody a zvířat. 
V tom se dědovi nejvíce přibližu-
je. Sám si vyhrabe žížaly, vykydá 
hnůj, stará se o psy. Se zvířaty 
hodně komunikuje. Jednou si vzal 
slepici do podpaží a šel jí do obý-
váku ukázat novou komodu. Pro-
žil v poslední době s dědou asi 
nejvíce času. Chodil mu pomáhat 
na zahradu, co bylo třeba, a hodně 
spolu mudrovali. Děda byl laska-

vý, měl nadhled. Snažil se jim vše vysvětlit z pohledu toho druhého 
a měl čas se s nimi o tom bavit. Chodily se za ním poradit. Často mi 
říkaly: já se o tom s tebou nebudu bavit, jdu za dědou. Měl pro ně 
ucho, nebyl na ně tak přísný. Miloval je. Dočkal se ještě pravnučky 
Stázky, kterou si stihl pochovat.

A nějakou radu do života vám dal? 
dcera Petra: Nebyl sice mentor, ale všechny vychovával. Celý 

život říkával: „To je dobrý, ale…“ Nebyl z těch, kteří chválili. 
paní Kateřina: To není pravda, mě jídlo uměl pochválit, to jsem 

měla výhodu. A víš, jak mi chválil jídlo? Říkával: „Mám lechtání 
na patře.“ To byla největší pochvala mé kuchyně. 

dcera Petra: To prý měl od dětství. Když mu chutnalo, měl 
lechtání na patře. 

paní Kateřina: Jeho nejmilejší jídlo byla jihočeská kulajda. Děla-
la se do velkého hrnce, protože musela být na přidání, hodně na při-
dání. Chtěli byste recept? Do vody se dají vařit houby, brambory, 
cibule, divoké koření rozdrcené v mramorovém moždíři, stejně tak 
kmín, aby to Přemkovi nelezlo do zubů. Až je to hotové, měkké, 
zakvedláte smetanu, okyselíte, přidáte kopr. Hodně kopru a vajíčko 
natvrdo. Nebo měl poslední dobou raději lžíci usmažených vajíček 
na másle nahoru do hotové polévky. Houby musely být nejlépe hři-
by, aby polévka zůstala světlá. Když se u Podlahů dělá kulajda, je jí 
vždycky hrnec veliký jak kbelík na PODLAHU.

Za milé povídání děkuje Marie Hajdušková, OV Ládví. 

Celý rozhovor s paní Kateřinou Kalendovou a Petrou Novotnou 
by se do Zpravodaje nevešel. Nezkrácenou verzi si můžete přečíst 
na stránkách Osadního výboru Ládví, na adrese www.osadaladvi.cz
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Jak francouzština prochází žaludkem
V hodinách francouzštiny si rozšiřujeme slovní zásobu i o slo-

víčka z oblasti jídla. Zajímalo nás také, jak se stravují v evropských 
frankofonních zemích – ve Francii, Švýcarsku a Belgii. Na základě 
toho jsme se rozhodli, že si nějakou dobrotu připravíme a společně 
ochutnáme. Vybrali jsme si raclette, což je švýcarská sýrová 
specialita. Raclette je polotvrdý slaný sýr vyráběný z kravského 
mléka. Podává se roztavený na teflonových pánvičkách, které se 
zasouvají do speciálního grilu. Servíruje se s bramborami vařenými 
ve slupce a s dalšími přílohami – nakládanými okurkami, cibulkami, 
olivami, hruškami a ananasem.

Vyzkoušeli jsme si tedy tuto alpskou dobrotu u nás ve škole 
ve školní kuchyňce. Poučili jsme se, naučili pár nových slovíček, 
ale hlavně jsme se společně dobře bavili a opravdu si pochutnali.

 Žáci francouzštiny 9. roč.  
a Pavla Ježová, učitelka ZŠ

Děti hodnotily školní  
„minimální preventivní program“ 

V prvním pololetí školního roku proběhlo na druhém stupni naší 
školy malé dotazníkové šetření zaměřené na hodnocení probíhají-
cích preventivních programů. 

Žáci odpovídali na otázky, které se týkaly jejich zájmu o probí-
hající besedy, a dále si vybírali témata, kterým by se chtěli věnovat 
příště.

Největší „úspěch“ sklidily besedy s tématikou návykových látek, 
zejména v osmých třídách. Druhé místo obsadilo téma prevence kri-
minality a téma sex a prevence HIV. Nejmenší zájem projevily děti 
o besedy s tématikou kouření a šikany. 

Na přednášce s názvem HIV/AIDS a vztahy děti ocenily to, že 
byla vedena na velmi pěkné úrovni a doplněna prezentací. V první 
části besedy se žáci seznámili s rozdílem mezi virem HIV a nemo-
cí AIDS. Zajímavou informací pro ně bylo, že každou sekundu se 
nakazí jeden člověk HIV a že počet nakažených v naší zemi stá-
le roste. Přemýšleli i o tématu zamilovanosti, vybírali, co je pro ně 
ve vztahu důležité.  V závěru besedy shrnuli v krátkém dotazníku 
své nové poznatky. 

Žáci sedmých tříd byli spokojeni s besedou Bc. Jana Holuba, 
která proběhla v prosinci v přednáškovém sále Muzea Policie ČR. 
Přednášku zaměřenou k prevenci trestných činů doplnil nadprapor-
čík historkami ze své praxe, provedl děti stálou výstavou muzea 
a seznámil je také se zajímavou  historií četnictva. Mohli vyzkoušet 
i dnes používaný teleskopický obušek. Věra Brtnová, učitelka ZŠ

n  Letos se ve škole opravdu snažím. Ne proto, že by mne nutili 
rodiče, nebo že bych chtěla odejít na gymnázium, ale proto, že já 
sama chci mít co nejlepší výsledky. Dokázala jsem si, že můžu 
mít krásné vysvědčení s dvěma dvojkami.

n  Vysvědčení dopadlo podle mých představ. Půl roku jsem se 
opravdu snažila, i proto, že chci odejít na gymnázium. Byla to 
někdy fuška, protože mám každý den tréninky, ale mám samé 
jedničky.

n  Byla jsem podle mě pilná, hlásila jsem se v hodinách, ale v tes-
tech jsem často panikařila. Neměla jsem žádnou trojku, ale 
na vyznamenání to nestačilo. 

n  Moje chování je vzorné, jde mi angličtina, musím se zaměřit více 
na fyziku a matematiku a musím odevzdávat úkoly v termínu.

n  Jsem dobrý v ruštině, baví mě.
n  Pololetní vysvědčení mě překvapilo, čekala jsem horší, ale na-

konec mě mrzelo, že jsem neměla vyznamenání. Opět dvojka 
z tělocviku, je to u mě už jakási tradice.

n  Vysvědčení mi řeklo, že nemám vyznamenání, a to mi dost vadí.
n  Vysvědčení mi řeklo, že jsem lajdal, učení jsem věnoval tak 15 

minut denně a podle výsledků je to asi málo.
n  Mé pololetní vysvědčení mě nepřekvapilo, ale radost jsem z něj 

neměl. Asi to bude hlavně moje chyba. Asi bych měl na sobě 
zapracovat ve všech směrech.

n  Nejvíc mě mrzí trojka z dějepisu, fyziky, matematiky… , protože 
vím, že to se dalo zlepšit.

n  Také jsem zjistil, že slovíčka z němčiny mi sama do hlavy ne-
naskáčou.

n  Asi budu muset aspoň občas otevřít učebnici. Musím se učit 
hlavně fyziku a matematiku.

n  Rodiče mě doma pochválili, ale já chci v 2. pololetí smazat tu 
jedinou dvojku ze zeměpisu.

n  Naštěstí mám rozumné rodiče a žádný trest za dvě trojky na vy-
svědčení nemám.

n  Doma rodiče nadšení nebyli, ale i tak jsem dostal malou odměnu.
n  Doma mi máma vyhubovala a zakázala mi v podstatě vše, co se 

zakázat dalo. Ale myslím, že kvůli třem trojkám mi nemusela 
dát všechny sestřiny práce.

n  Budu teď dřít jako kůň na poli a rodiče mi pomůžou.
n  Měl jsem vyznamenání, já i rodiče jsme spokojeni, na to, jak 

jsem líný, je to bezva.
n  Domů jezdím ze školy pozdě, nestíhám dělat fotbal a ještě všech-

ny práce doma a úkoly a učení.
n  Myslel jsem si, že sedmička nebude nijak těžká, ale teď se uká-

zalo, jak jsem se mýlil. Musím opravdu přidat, nic jiného mi 
nezbývá, protože mamka mi zakázala počítač na šest měsíců, 
ale řekla, že když budu nosit pěkné známky, že bude trest zmír-
ňovat.

A co řeklo vysvědčení vám? A co jste řekli dětem vy?
Zamýšlely se děti ze 7.A třídy

Co mi řeklo mé pololetní vysvědčení?  
A co mi řekli rodiče?
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Komunitní centrum při Základní 
škole v Kamenici Vás zve na

REGENERAČNÍ 
CVIČENÍ

S	PRVKY	CVIČENÍ	PILATES
každou	středu od 20:00 do 21:00 hod. 

v	malé	tělocvičně	základní	školy.	Cvičení	vede	
PhDr.	Jaroslava	Otáhalová.

Cvičení	je	v	pomalém	tempu	a	v	doprovodu	
příjemné	hudby.	Uvolníte

a	procvičíte	si	při	něm	svaly	a	klouby	celého	těla.
	Regenerační	cvičení	je	určeno	pro muže a ženy 
všech	věkových	kategorií	i	s	menšími	zdravotními	

obtížemi.
Do	školy	se	vchází	hlavním	vchodem.

S	sebou	si	vezměte	karimatku	nebo	deku	
a	pohodlný	cvičební	úbor.	Obuv	na	cvičení	není	

nutná.	Cena	za	jedno	cvičení	je	60,-	Kč.	

Více informací získáte na tel: 739 074 052 

Boxuj za změnu  -   
aneb měníme svět kolem sebe k lepšímu

Asi každý z nás by chtěl žít v příjemném světě. Ve společ-
nosti lidí, kteří by byli obdařeni vlastnostmi jako třeba vzájemná 
ohleduplnost, tolerance, schopnost pomáhat, úcta k práci jiných, 
k přírodě… . Zatím tomu bohužel tak není. Změna je opravdu 
potřebná, a proto jsme se připojili, mimo jiné, k projektu Boxuj 
za změnu, jehož autorem je nevládní nezisková vzdělávací or-
ganizace Na Zemi. Boxování přitom nechápeme jako agresi, ale 
metaforu toho, že někdy se změny nedějí snadno. Boxer nese 
svou kůži na trh, dostává rány, ale i soupeř odchází ze zápasu 
málokdy beze šrámu.

A jak budeme doma a ve škole (zvláště v hodinách etické 
výchovy, občanské výchovy a třídnických hodinách) boxovat? 
V několika kategoriích, nejprve v tzv. muší váze. Ústředním té-
matem celé akce je šetření. Většina zmíněných aktivit se dá dělat 
průběžně denně doma i ve škole, organizace náročnějších a mi-
mořádných aktivit se ujme náš školní ekotým.     

   
MUŠÍ VÁHA boxuje za tyto změny:

n  Jezděte na kole, MHD nebo choďte pěšky. Méně aut znamená 
lepší vzduch, méně hluku a víc místa pro život. 
n  Pijte kohoutkovou vodu.  Voda v plastu je zkrátka „out”. 
n  Kupujte místní a sezónní potraviny nejlépe přímo od zdroje, 

třeba na farmářských trzích -  milujte svého pěstitele!  
n  Snižte spotřebu masa a jiných živočišných produktů. Zaměřte 

se spíše na kvalitu než na kvantitu. 
n Odmítejte igelitové tašky a sáčky v obchodech. 
n  Třiďte odpad! Třiďte elektroodpad. Vybírejte výrobce i podle 

ekologické a sociální odpovědnosti.  
Kupujte fairtradové produkty.  
A co jsme ještě ve škole vymysleli? Výměnný kamarádský 

obchod neboli „ Handl párty“ (viz naše pozvánka). 
Podpoříte nás v tomto projektu i vy?

Žáci 6. tříd a ekotým
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Plamínek Těptín - pokračujeme
V měsíci únoru 

si děti z lesní škol-
ky v Těptíně užily 
dostatek sněhu. Po-
znaly nové kamarády 
a společně se učily, 
jaké to je, když je nás 
na všechno zase o tro-
chu víc. V rámci svát-
ku Hromnic vyrazily 
do šestajovické svíč-
kárny Rados a chys-
taly se na Masopust, 
jehož obchůzkou začal 
40denní půst. 

Díky seminářům, 
na kterých se vzdělá-
vají naši pedagogové, 
jsme pro školku získali 
nové pomůcky, které 
každodenně oceňují nejenom předškoláci, a také pozměnili prostředí 
v zázemí školky, které se tak stalo více podnětné a tvořivé. 

S nástupem nového pololetí jsme otevřeli nové kroužky. Kromě 
angličtiny a jógy mohou děti navštěvovat keramiku a flétnu, která je 
doprovázena dechovým cvičením, a nově také plavání – s plavec-
kým klubem Vlnka Relax na Valnovce. Více informací ke kroužkům 
naleznete na www.plaminek.info v sekci Akce pro veřejnost.

Od března je možné lesní klub Bílý Orel navštěvovat 4 dny v týd-
nu, neboť pro zájem dětí a rodičů rozšiřujeme jeho provoz. Témata 
měsíce března jsou: loučení se zimou, vítání jara a mláďata. 

PROČ JSME NAŠE DĚTI ZAPSALI DO ZŠ DEVĚTSIL?
Devětsil nabízí svým předškolákům navazující vzdělání v nové 

základní škole. Mezi prvními žáky přivítal nejen předškoláky 
z vlastní lesní školky, ale i další děti, jejichž rodiče tato forma vzdě-
lávání zaujala. Jednou z rodin, která se rozhodla zapsat své dítě 
do ZŠ Devětsil, jsou i Pokorní. 

Paní Kamilo, jak jste o výběru školy rozhodovali?
Chceme, aby se naše dcery do školy těšily nejen první školní den, 

ale po celou dobu, co ji budou navštěvovat. Aby je bavilo učit se, 
poznávat nové věci, mít radost z vlastních úspěchů a znalostí a ne 
z vydřených jedniček. Aby se rozvíjel jejich přirozený talent a do-
kázaly se vyrovnat i s tím, že jim něco jde hůř. Toto vše nám může 
zajistit jen škola, kde je menší počet dětí a pedagogové mají čas se 
dětem věnovat. 

Co byly hlavní důvody pro zápis do Devětsilu?
Je to především návaznost na vzdělávání v lesní  školce, se kte-

rým se plně ztotožňujeme a které na našich dětech zanechává viditel-
né pozitivní stopy. Chceme, aby i na základní škole navázaly na pří-
stup, se kterým se setkaly, a mohly se i nadále rozvíjet v osobnosti, 
které se umí samostatně rozhodovat a které mají respekt k přírodě 
i ostatním lidem.

Vzdělávací koncepce školy zavádí do výuky řadu inovativních 
prvků. Přemýšlíte i o tom, jak se vaše dcera později přizpůsobí 
podmínkám běžné výuky? 

Otázkou je, co si představit pod pojmem běžná výuka. V dneš-
ní době je již dost škol, které se dokáží i na vyšším stupni oprostit 
od překonaných prvků vzdělávání a jít vlastní cestou. Takovouto 
školu budeme hledat, až dcery vyjdou ze ZŠ Devětsil.

Škola je stejně jako školka otevřená rodičům. Vnímáte to 
jako přínos? Nemůže být zapojení rodičů příliš časově náročné?

I nadále pracujeme na otevření základní školy a kamenné mateř-
ské školy v Těptíně. Z Krajského úřadu přišlo kladné vyjádření pro 
zápis instituce do rejstříku škol, tentokrát mateřských. Pomalu uza-
víráme výběrová řízení na pozice pedagogů a vychovatelů, pracuje-
me na nových webových stránkách, školním vzdělávacím programu, 
rýsují se plány náhradních prostor, zodpovídáme otázky rodičů, kteří 
mají zájem s námi spolupracovat. Pokud napadne něco i vás, napište 
nám nebo zavolejte, rádi se s vámi sejdeme.

Za Plamínek Těptín,  Monika Matoušková

Do chodu školky jsou rodiče zapojeni zcela přirozeně a podle 
svých možností. Já jsem po celou dobu zaměstnaná a spolupráce mě 
nikdy v ničem neomezovala. Když se něco dětem daří nebo naopak 
nedaří, dostáváme bezprostřední zpětnou vazbu. Navíc zde nachází-
me stejně naladěné přátele. To vše je pro nás přínosem. 

Oproti obecní škole se v Devětsilu platí školné, nevadí vám to?
To je dobrá otázka! Živím se finančním poradenstvím a musím 

říct, že investice do kvalitního vzdělání je pro mne jednou z nejlep-
ších, kterou v dnešní době mohu pro své děti udělat. 

Co byste doporučila rodičům, kteří se ještě rozhodují, do kte-
ré základní školy jejich dítě nastoupí?

Aby vybrali společně s dětmi školu, ve které budou šťastné. Dů-
ležité je nebát se vybočit ze zaběhnutých kolejí a hledat tu, která jim 
bude opravdu vyhovovat. I po zápisech ještě můžete změnit svou 
volbu a zapsat dítě dodatečně do školy, o které zjistíte, že vám vy-
hovuje více. 

Více na www.skoladevetsil.cz
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„Únorový karneval na Valnovce, pořádaný OV Ládví, se povedl na jedničku. Dorazilo na 45 dětí v krásných 
maskách. Ratolesti si užily odpoledne plné soutěží a k tancování jim zahrál Tomáš Procházka z Ládví.“

V úterý 21. 4. 2015 od 10 hod. do 16 hodin proběhne zápis dětí 
v budově MŠ. 

S sebou přineste:
n  kompletně vyplněnou žádost s požadovanými potvrzeními
n  rodný list dítěte
n  občanský průkaz zákonného zástupce
n  cizí státní příslušníci povolení k pobytu
Dvoustranná žádost o přijetí: k vyplnění a stažení na  

www.mskamenice.cz v sekci Aktuality, kde naleznete veškeré po-
drobné informace.   

   Do přijímacího řízení se zařazují kompletně vyplněné žádosti 
podané v řádném termínu. Nezáleží na pořadí, v jakém se k zápisu 
dostavíte!!! 

Kriteria pro přijetí:
Dítě v posledním roce před zahájením školní docházky, tj. děti 

nar. do 31. 8. 2010 
Trvalý pobyt dítěte v obci Kamenice + osadách v její působnosti:
Kamenice, Olešovice, Těptín, Štiřín, Všedobrovice, Nová Hospo-

da, Struhařov, Ládeves, Ládví, Skuheř 
Volná místa se obsazují postupně od věkově nejstarších dětí k nej-

mladším na celotýdenní docházku do naplnění volné kapacity školy. 
Termín pro vyjádření účastníků řízení k podkladům pro roz-

hodnutí dle § 36 odst. 3 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád je 28. 
4. 2015 od 11 do 13 hod. v MŠ.

Termín pro ukončení shromažďování podkladů pro rozhodo-
vání je 30. 4. 2015.

 Seznam přijatých žadatelů pod registračními čísly bude zve-
řejněn nejpozději 12. 5. 2015.

Rozhodnutí se osobně vyzvedávají v MŠ 14. 5. a 15. 5. 2015 
v době od 6,45 do 16,45 hod.       

Nevyzvednutá rozhodnutí nepřijatých žadatelů budou odeslá-
na 18. 5. 2015 na uvedenou adresu.

Výsledky přijímacího řízení nesdělujeme telefonicky!!!
 
Jestliže budou zákonní zástupci podávat žádosti do více před- 

škoních zařízení, žádám neprodleně o písemné sdělení, do jaké  
MŠ skutečně nastoupí docházku od 1. 9. 2015, stačí na email MŠ: 
ms.kamenice@seznam.cz z uvedené kontaktní emailové adresy 
v žádosti. Máme pak možnost přijmout dalšího zájemce dle věkového 
pořadníku. 

 V letošním roce máme 41 dětí v posledním roce před zahájením 
školní docházky, ale ještě nám nejsou známy přesné počty dětí, které 
budou mít odklad. Přijaté žádosti jsou seřazeny podle věku dětí a ty 
jsou přijaty do naplnění celé volné kapacity MŠ.

Pokud rodiče nepřijatých dětí budou chtít podat odvolání proti ne-
přijetí svého dítěte k rukám ředitelky, rozhoduje o něm Krajský úřad 
Středočeského kraje. Posoudí, zda byla dodržena stanovená kritéria 
– předškolní věk a přijetí dle věku u dětí s trvalým bydlištěm v obci. 
Žádné jiné odůvodnění odvolání – samoživitelky, potřeba začít pra-
covat, přijatý sourozenec apod. se nezohledňují. V případě, že se 
uvolní místo později, okamžitě jsou kontaktováni zákonní zástupci 
dalšího dítěte dle věkového pořadníku.

Mgr. Jana Boučková – ředitelka

MATEŘSKÁ  ŠKOLA  KAMENICE, okres Praha- východ 
Ringhofferova 437, Olešovice – Kamenice 251 68 

Zápis	na	školní	rok	2015/2016
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n   Dne 11. 2. 2015 krátce po osmé hodině v Kamenici před škol-
kou nechala majitelka pouhé tři minuty své vozidlo bez dozoru. 
Po návratu k vozidlu zjistila rozbitou skleněnou výplň a na seda-
dle se již nenacházela její kabelka, v níž krom peněz měla i různé 
osobní doklady. 

n   K dalšímu vloupání do vozidla došlo dne 3. 2. 2015 krátce před 
18. hodinou před poštou, kdy dosud neznámý pachatel během 
pěti minut, kdy bylo vozidlo bez dozoru, rozbil skleněnou výplň 
okna a odcizil tašku s notebookem, která byla položena na zemi 
pod sedalem.   

n   V průběhu noci z 28. na 29. 1. 2015 došlo k odcizení vozidla Fiat 
Ducato, které bylo zaparkováno před restaurací Valnovka.

n   Dne 17. 1. 2015 ráno krátce po šesté hodině došlo k pokusu vlou-
pání do rodinného domu v ulici Kalinova, kdy byl pachatel vyru-
šen, a tak nic nestihl odcizit.  

n   Dne 30. 1. 2015 bylo oznámeno vloupání do celkem čtyř chat 
v Těptíně, ke kterým došlo v průběhu druhé poloviny ledna 2015.  
Ve všech případech bylo zjištěno, že pachatel způsobil větší ško-
du na poškození než na odcizení. Dne 9. 2. 2015 bylo zjištěno 
vloupání do chaty v Radějovicích, kde pachatel krátce před pří-
jezdem policistů chatu opustil. Jeho stopy, zanechané na místě, 
hlídku policistů dovedly až do Osnice, kde byl zadržen policisty 
z Kamenice při vloupání do chaty. Následným šetřením bylo zjiš-
těno, že má na svědomí nejen vloupání do čtyř chat z konce ledna 
2015, ale i další případy vloupání do chat v Těptíně z konce roku 
2014. Dále bylo zjištěno, že i v okolí Jesenice a Psár má na svě-
domí další případy vloupání do chat. Proto si vyšetřování jeho 
trestné činnosti převzala kriminální policie. V současné době se 
již nachází ve vazební věznici.    

n   Dne 11. 2. 2015 v dopoledních hodinách byl při silniční kontrole 
na ulici Pražská za volantem přistižen muž, u nějž bylo zjištěno, 
že má z rozhodnutí správního orgánu, pro své dřívější porušová-
ní dopravních předpisů, uložen zákaz řízení všech motorových 
vozidel. Proto mu bylo sděleno podezření z přečinu maření výko-
nu úředního rozhodnutí a nyní již o jeho vině a trestu rozhoduje 
soudce. 

n   Stejně tak dopadl i muž, který byl přistižen za volantem dne 1. 
2. 2015 ve Všedobrovicích. Tento také nerespektoval rozhodnutí 
správního soudu, a tak i on nyní čeká na trest.

 npor. Josef Schůt

Policie informuje

pláče:
Výstavba chodníku ze zámkové dlažby na hrázi Hamerského 

rybníka změní stanovištní podmínky pro vzrostlé stromy v jeho 
těsné blízkosti (zhoršení vodního režimu a provzdušnění kořeno-
vého systému). To může v budoucnu negativně ovlivnit zdravotní 
stav stromů. s

Veřejné oko

Archeologie, obrazy  
a výstavy

22. ledna 2014 se v podvečerních hodinách zaplnila jedna z histo-
rických místností přízemí v Regionálním muzeu v Jílovém zájemci 
o historii místního kraje, archeologie zvláště, neboť název celé před-
nášky zněl Středověké osídlení Jílovska očima archeologie.  Tento-
krát byl zájem tak velký, že řada diváků musela spíše naslouchat 
otevřenými dveřmi z přilehlé chodby, ale ani to je neodradilo a tr-
pělivě a bedlivě vše sledovali. Svým způsobem se jednalo o završe-
ní loňského cyklu archeologických procházek po Jílovsku, z nichž 
jedna zavítala také do prostoru Hornopožárska (o ní jsem již čtenáře 

Zpravodaje z Ka-
menice informoval 
v jednom z loňských 
čísel).

Přednášku ote-
vřela Veronika Ku-
crová s příspěvkem 
o vztahu písemných 
pramenů k archeolo-
gickým výzkumům. 
Na několika příkla-

dech raněnovověkých písemností a starých mapových vyobrazeních 
tvrze a hájovny Turyň přednášející podchytila to, co nám jsou schop-
ny tyto prameny sdělit o stavu objektů a jejich majitelích a jakým 
směrem je tedy nutné vést další badatelský výzkum.  

Po těchto úvodních slovech se slova chopil archeolog Jan Vízner 
a začal na příkladech z archeologických výzkumů z Jílového a okolí 
skládat střípky toho, co nám artefakty prozrazují o středověkém osíd-
lení. Hned ze začátku upozornil na středověký rozmach královského 
horního města Jílového ve vrcholném středověku. Tento rozmach si 
však žádal dodávat mnoho surovin pro samotný provoz a vznikaly 
vesnice, jejichž hlavním zájmem byla výroba prostředků pro vzkvé-
tající aglomeraci. Takový osud byl i zaniklých vsí v Hornopožárském 
lese, které až do první poloviny 17. století např. vyráběly kolomaz, 
dřevěné uhlí apod. To vše se při těžbě zlata a odčerpávání vody ze 
štol náležitě využívalo. Obdobně tomu bylo i přidruženému provozu 
na zpracování rudy, např. mlýny na drcení rudy, které doktor Vízner 
taktéž ukázal, včetně vysvětlení toho, jak mlýny fungovaly.

Nerad bych přešel ještě několik novinek, které se váží k historii 
našeho kraje a zaslouží si zmínku. Od 7. 2. do 17. 5. je v jílovském 
muzeu k vidění výstava Krajina v obrazech, která návštěvníkům 
přibližuje proměny a podoby krajiny našeho kraje. Druhé upozornění 
patří velké výstavě o benediktinech Otevři zahradu rajskou. Právě 
na ni zapůjčilo jílovské muzeum model rekonstrukce Ostrovského 
kláštera, jak asi vypadal před jeho zničením. Kromě toho zde bylo 
k vidění také několik artefaktů z kláštera. A proč by si to kameničtí 
neměli nechat ujít? Právě dva členové rodu Podnáveců z Těptína byli 
opaty tohoto kláštera. Jan Pišna 

Zimní stadion Velké Popovice 
Odpolední bruslení s hudbou

Březen 2015
	 so			07.3.	 14:30	-		16:30
	 so			14.3.	 14:00	-		16:30
	 so			21.3.	 17:15	-		19:15
	 ne			22.3.	 14:00	-		16:30
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Nedělní tréninky orientačního 
běhu pokračují i v březnu!

Termíny a místa srazů:
1. 3. Hamerský rybník
7. 3.  (pozor, sobota!) Struhařovský rybník
15. 3. Dlouhý rybník
Sraz vždy v 10:00
22. 3.  oblastní žebříček v Přední Kopanině (podrobnější  

informace na http://sk-praga.cz/pz-22-3-2015/)
Tím (prozatím) skončí nedělní tréninky pro veřejnost –  
začíná závodní sezóna.

Nebojte se, využijte poslední příležitosti,  
přijďte a zorientujte se! 
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V dřívějších letech byl měsíc leden pro naše judisty spíše odpo-
činkový. Nekonalo se mnoho turnajů a  jen se trénovalo. Letos jsme 
se rozhodli pro změnu a na víkend 17. a 18. 1. jsme připravili sou-
středění v tělocvičně ZŠ Kamenice. Zúčastnilo se 40 našich členů.

Trénovali jsme ve dvou fázích, dopoledne i odpoledne. Stihli 
jsme i program na čerstvém vzduchu. Chtěli bychom tato soustředě-
ní pořádat cca každé dva měsíce. Máme před sebou dost náročnou 
sezonu, plnou turnajů a každý trénink navíc je potřeba.  

7. února jsme se zúčastnili Velké ceny Litoměřic pro přípravku, 
mláďata a mladší žáky. Z našeho klubu jelo 10 závodníků pod dohle-
dem pana trenéra Mgr. Josefa Brože. Někteří již měli zkušenosti se 
závody a získali cenná vítězství. Jeli s námi ale i nováčci, kteří tepr-
ve sbírají první zkušenosti a ví, že bez počátečních proher to prostě 
nejde. 

Přípravka 
Sára Ichnačáková - 1. místo
Anna Šimková      - 3. místo

Mláďata
Voců Richard         - 3. místo
Šimek Jakub          - 3. místo
Nováček Jakub       - 5. místo
Šimek Václav         - 5. místo

Mladší žáci
Šticha Jáchym       - 2. místo -  měl těžké soupeře a podal 

výborný výkon
Zvěřina Jakub        - 3. místo
Šimek Rudolf         - 4. místo
Pejša Jonatan          - 9. místo

Judisté aktivně zahájili rok 2015

7. 2. 2015 se též konal turnaj v Praze na Folimance, kterého se 
zúčastnily naše dvě závodnice Terka Valínová a Bára Svobodová. 
Závodily s našimi nejlepšími ženami, reprezentantkami, a konkuren-
ce byla veliká. Bohužel na žádná cenná místa nedosáhly, přesto jim 
patří dík za reprezentaci klubu.  

V příštích týdnech nás čekají turnaje v Turnově, Český pohár 
v Jablonci, turnaj v Benešově a Krajský přebor v Kolíně.

Chtěla bych všechny příznivce juda pozvat na již čtvrtý ročník 
JUDO CUPU Kamenice, který se bude konat 25. a 26. 4. 2015 
v Kulturním domě v Kamenici. Je to celostátní turnaj a účastní se 
ho mnoho závodníků z celé ČR. V sobotu změří síly naši nejmenší, 
přípravka a mláďata. V neděli se utkají mladší a starší žáci a dorost. 
Z našeho klubu se zúčastní minimálně 30 závodníků, tak je přijďte 
podpořit. Alena Mairichová - trenérka
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P	r	o	d	á	m		byt		
1	+	kk		(36	m2)	ve	2.	patře	
na	Sídlišti	II	v Kamenici
Cena:		930.000,-	Kč		

kontaktní	telefon:	602	805 331

n  Hledám  dlouhodobý pronájem garáže v obci Kamenice, 
nejlépe v ul. Sídliště I.Prosím nabídněte na e-mail: tz47@
seznam.cz nebo tel. 603 411 209. 

n  Pronajmu byt 2+1 v Kamenici, volný od 1. 5. 2015.  
Tel.: 604 240 964 

n  Domácí křepelčí vejce - čerstvá křepelčí vejce z domácího 
chovu, cena za plato (18ks) 45kč. Odběr v Těptíně. Bližší info 
na 323 672 585.

n  Prodám kočárek MaxiCosiMura 4500Kč (korba+sporťák), 
autosedačku MaxiCosiTobi 2000Kč, krosnu, monitor de-
chu, fusaky aj. Foto+ceny zašlu. 0Tel: 777 290 557

n  Hledám podnájem v Kamenice a blízkém okolí garsonku 
nebo 1+kk Zn. nabídněte.Tel.: 728 769 820

n  Prodám chatu v Kamenici. Cena 1.800.000 Kč.  
Tel.: 775 298 840

Řádková inzerce
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Zpravodaj

16. února 2015 15:57:47

Ráda se postarám i o vaši nemovitost!

Vaše místní makléřka,

JARMILA VÁCLAVOVÁ

+420 606 377 788
jarmila.vaclavova@re-max.cz
www.remax-czech.cz/jarmilavaclavova

P.S. Aktuálně hledám pro svého klienta rodinný dům do 7,5 mil. Kč
nebo stavební pozemek do 2,5 mil. Kč.

Milí sousedé,

Uvažujete-li o prodeji či pronájmu své nemovitosti, jsem tu proto, 
abych vám pomohla.

Má práce, které se věnuji již řadu let, mne stále opravdu těší, 
a to i kvůli velmi dobrým výsledkům, kterých dosahuji zejména díky

- perfektní znalosti lokality a místních poměrů
- kvalitním službám na vysoké úrovni
- zázemí renomované realitní kanceláře

V místě, které je naším společným domovem, jsem úspěšně zrealizovala
již desítky zakázek.

Milí sousedé

Uvažujete-li o prodeji či pronájmu své nemovitosti, jsem tu proto, 
abych vám pomohla.



7. března od 19.30 hodin
KVĚTINOVÝ PLES
Tradiční ples s bohatým programem.
K tanci hraje Orchestr Josefa Hlavsy. Host večera Elvis Presley.
Vstupné 600 Kč

18. března. 2015
VĚTVIČKOVA PORADNA PRO VEŘEJNOST
možnost zakoupení knih
Dům ATIS 15 - 18 hod. Vstup – zdarma

Sukův hudební Štiřín
23. března od 17 hodin
JAN BARTOŠ KLAVÍR
V rámci 21. sezony Sukův hudební Štiřín Vás srdečně zveme 
na koncert vážné hudby.
Z důvodu zahraničního turné Igora Ardaševa vystoupí vynikající 
klavírista Jan Bartoš.
Koncert se koná v Sukově salonku nebo v Salmově sále (dle obsa-
zenosti) od 17 hodin.
Vstupné 250 Kč

VEČERNÍ POŘADY
25. března 2015 od 19:30 hodin
VZPOMÍNKY ZŮSTANOU
Milostný příběh i strhující rodinné drama. Hrají: Zlata Adamovská 
a Lucie Štěpánková/Jana Stryková, Petr Štěpánek a Vilém Udatný/
Pavel Kikinčuk. 
Vstupné 450 Kč / 400 Kč

20. dubna od 19:30
KAREL PLÍHAL
Říct, že přijel folkař, je nevýstižné, nějak mezi ně nezapadá. Nazvat 
ho umělcem se k němu zase moc nehodí...Jako folkař, šansoniér 
i bavič v jedné osobě předvádí vlastně malé divadlo. 
směs písniček starých v nových aranžích a písniček z nového alba 
Vzduchoprázdniny a spousta nových básniček.

7. března 2015 od 9 hodin
KAMENICKÝ POHÁR JUNIORŮ 2015 
Taneční soutěž ve standardních a latinsko-amerických tancích
Vstupné 100, Kč

25. března od 19:30
PROMÍTEJ I TY - EPICENTRUM, TŘI DARY
Pozor!  Promítání se bude konat výjimečně v zasedací místnosti 
Obecního úřadu
Vstup zdarma

DĚTSKÉ POŘADY
23. března 2015 od 9 hodin
VYPRÁVĚNÍ STARÉHO VLKA ANEB PRAVDA O KARKULCE
Vlk si již nenechá líbit, aby se o něm po celém světě roznášely 
pomluvy, a bude vám vyprávět, jak to skutečně bylo. 
Hraje: Divadlo KOŇMO
Vstupné 40,- Kč

HRAVÝ PÁTEK
6., 13., 20. a 27. března od 16 hodin
Všedobrovická hasičárna
Pravidelně, každý pátek, si můžete přijít zahrát do všedobrovické 
hasičské zbrojnice různé hry. Akce je vhodná pro všechny hravé lidi 
– od dětí po seniory. Přijďte si vyzkoušet některé stolní, deskové 
i jiné hry.

28. března od 10 hodin
POHÁR SCRABBLOVÉ VŠESTRANNOSTI
Všedobrovická hasičárna
Přijďte si zahrát scrabble, jak jste ho ještě nehráli. 
Pokud hru neznáte, nevadí, pravidla budou před zahájením vysvět-
lena. Zájemci nechť se, prosím, hlásí mailem (Ben12@seznam.cz).

Kamenice - Kalendář akcí
podrobnosti na webu kckamenice.cz

7. března od 20 hodin    
HASIČSKÝ BÁL V TĚPTÍNĚ
Hostinec u Bernatů  
K tanci i poslechu hraje kapela Jane´s band. 
Vstupné 100 Kč

9. 3. – 13. 3.
JARNÍ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR  
DEVĚTSILU
KDE: v zázemí lesní mateřinky Devětsil

11. dubna od 9s hodin 
ČISTÝ LADŮV KRAJ, 7. ROČNÍK

Změna programu vyhrazena. 
Aktuální informace 

a průběžně doplňovaný 
přehled akcí na celý rok 
naleznete na stránkách 

Kulturního centra 
kckamenice.cz


